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ROMÂNIA 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

PROCES – VERBAL  
încheiat cu ocazia şedin ţei extraordinare  a Consiliului Local al Municipiul ui Hunedoara din  

data de 10.09.2013 
 

 
Conducerea şedinţei este exercitată de dna Mornea Maria care a fost aleasă 

preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.214/2013 
adoptată prin votul deschis al majorităţii consilierilor locali în funcţie. Durata mandatului 
preşedintelui de şedinţă este de 2 luni. 

 
Dna Mornea Maria:  
Se dă citire rugăciunii „Tat ăl nostru”.  
 
“Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului Hunedoara, 

anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa până la această oră un număr 
de 17 consilieri. Lipsesc domnii consilieri: Cazan Florian, Noghiţă Luminiţa, Fărcaş Bianca, Mureşan 
Vasile. 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept:dl. primar Arion Viorel şi d-nul 
director juridic Spiridon Pantelimon care îl înlocuieşte pe  dl. secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

Ca invitaţi participă şefi de birouri şi servicii din cadrul primăriei Municipiului 
Hunedoara, precum şi presa locală. 

Domnul  primar prezintă ordinea de zi. 
 

Dl. primar Viorel Arion : 
„Ordinea de zi rămâne nemodificată.” 

 
Dna Mornea Maria:  
„Supun la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate. „ 

 Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consilieri care au un 
interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau rude până la gradul IV inclusiv, în 
problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii 
de zi, pentru a se consemna în procesul verbal. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu încălcarea 
dispoziţiilor art. 46 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare, sunt nule de drept. 
 

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că potrivit art.77 din Legea nr. 393/2004 
privind Statutul aleşilor locali,  „(1) … consilierii locali nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea de 
hotărâri dacă au un interes personal în problema supusă dezbaterii.  
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                   (2) În situaţiile prevăzute la alin. (1), consilierii locali (…) sunt obligaţi să anunţe, la 
începutul dezbaterilor, interesul personal pe care îl au în problema respectivă.”  

 Potrivit prevederilor art.81 din legea sus menţionată, ”Hotărârile adoptate cu 
nerespectarea dispoziţiilor art. 77 sunt nule de drept ....” 
 

 
La punctul 1 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea  Documentului de 

Poziţie (DP) privind modul de implementare a Proiectului „Sistem de Management Integrat al 
Deşeurilor în Judeţul Hunedoara” .(se adopt ă cu votul majorit ăţii consilierilor în func ţie). 

Se dă cuvântul: 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 

- d-lui Voinia Claudiu care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 
- d-lui Magaon Jane care prezintă raportul comisiei de urbanism–aviz favorabil 
- d-lui Muzsic Robert care prezintă raportul comisiei de comerţ–aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dna Mornea Maria:  
„Am înţeles că sunt prezenţi reprezentanţi, care ar putea să ne dea explicaţiile 

referitoare la acest document, pe care urmează să îl aprobăm. Am următoarele întrebări: 1. Pentru 
staţia de transfer din Petroşani, a cui este terenul? 2. De ce este necesar să se mai înfiinţeze o 
unitate de implementare a proiectului, dacă am delegat către A.D.I. aceste servicii?  

Problema care se pune, este că, la capitolul 4 – drepturile şi obligaţiile părţilor – nu 
prea avem drepturi, ca părţi în contract, avem obligaţii. În momentul în care vom adopta acest 
document de poziţie, nu văd ce am mai putea modifica, din  moment ce noi am  votat în consiliu aşa 
cum este. Problema care se pune este că, eu la ordinea de zi aş fi trecut aprobarea documentului 
de poziţie cu modificările pe care am putea să le propunem şi să le adoptăm noi în documentul de 
poziţie, nu doar aprobarea sau respingerea lui ci şi modificările cu care am putea veni noi ca şi 
consilieri, având în vedere faptul că aşa cum  tarifele la apă afectează toţi locuitorii Hunedoarei, aşa 
ne va afecta şi acest proiect, prin faptul că, aşa cum am discutat şi data trecută, de la tariful de 6 lei 
cât este acum, vom ajunge la 11,35 lei.  

Acestea sunt întrebările pe care le adresez d-lor care participă la această şedinţă, şi 
care ar putea să ne dea nişte lămuriri.” 

 
Dl. Ioan Prip:   
„Sunt directorul executiv al A.D.I.-lui la care dvs. aţi aderat, lângă mine se află dl. 

Eugen Mitriţă, reprezentantul consorţiului din Bucureşti, consorţiu care are contractul cu Ministerul 
Mediului pentru realizarea acestui proiect, în judeţul Hunedoara şi în încă 5 judeţe. Am venit 
împreună pentru o bună discuţie despre acest document de poziţie. Înainte de ai da cuvântul, aş 
vrea să îmi daţi voie să vă fac un preambul al acestui proiect. Proiect care în luna iulie l-am trimis 
primăriei pentru studiu. Acest proiect are la bază un studiu de fezabilitate aprobat de dvs. în urmă 
cu aproape un an de zile, în cadrul unei şedinţe de consiliu local. La această oră din cele 70 de 
unităţi administrativ teritoriale, 68 le-au aprobat, urmează să decideţi dvs. azi, 69, şi vineri Deva, 70. 
Dacă cu Deva mai avem unele clarificări, cu dvs. sperăm că le vom clarifica azi. 

 Consiliul local al municipiului Hunedoara este unul dintre beneficiarii a acestui proiect, 
asistenţă tehnică pentru pregătirea portofoliului de proiecte, sector deşeu. Scopul asistenţei tehnice 
îl constituie pregătirea proiectului, sistem de management integrat al deşeurilor în judeţul 
Hunedoara, în vederea obţinerii finanţării investiţiilor necesare pentru conformare prin intermediul 
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programului operaţional sectorial mediu 2007-2013, axa prioritară 2, dezvoltarea sistemelor de 
management integrat al deşeurilor şi reabilitarea siturilor. Pentru îndeplinirea condiţiilor de 
eligibilitate post mediu de natură instituţională, legală, financiară şi completarea documentaţiei 
aferente acestui proiect, este necesară aprobarea unui document de suport la aplicaţia de finanţare, 
de către fiecare consiliu local în parte. Având în vedere aria de implementare a proiectului, precum 
şi faptul că beneficiarii finali ai proiectului sunt autorităţile publice locale din judeţ, toate cele 70 de 
unităţi administrativ teritoriale din judeţ, împreună cu Consiliul Judeţean Hunedoara, s-au asociat în 
cadrul asociaţiei de dezvoltare intercomunitară sistem de management integrat al deşeurilor în 
judeţul Hunedoara, cu scopul realizării proiectului de interes comun sistem de management integrat 
al deşeurilor în judeţul Hunedoara.  

Prin documentul de poziţie, acord de asociere asumat de toate UAT-urile implicate în 
proiect, se stabileşte modul detaliat prin care urmează a fi implementat proiectul, precum şi 
valabilitatea sa, pe întreaga durată de funcţionare a sistemului de management integrat al 
deşeurilor. Necesitatea respectării lui decurgând din obligaţiile pe care le implică semnarea 
aplicaţiei de finanţare şi ulterior obţinerea finanţării prin intermediul programului operaţional sectorial 
de  mediu 2007-2013, axa prioritară 2.  

Ca atare, sunteţi solicitaţi să aprobaţi documentul de poziţie, acord de asociere, ce 
reprezintă convenţia asumată de toate UAT-urile asociate, în vederea realizării şi finalizării 
proiectului. Documentul  de poziţie este parte integrantă din aplicaţia de finanţare, studiul de 
fezabilitate, analiză post beneficiu, evaluare impact, analiză instituţională, plan de achiziţii şi se va 
trimite la Comisia Europeană pentru aprobare. În acest scop se face în prima etapă un acord de 
asociere, care după aprobare devine contract de asociere. 

Am făcut acest preambul al contractului pentru buna cunoaştere şi informare a dvs. şi 
de aici a informa populaţia din municipiul Hunedoara, pe care cu onoare, dvs. îi reprezentaţi. Sigur 
că suntem la un pas important, care de ani de zile nu s-a realizat, pasul de a se face acest sistem la 
nivelul întregului judeţ. În speţă, Hunedoara va beneficia de o sumă importantă prin închiderea 
deponeului pe care îl aveţi pe teritoriu, în zona Hăşdat-ului. Dacă acest deponeu nu era accesat 
prin banii europeni, sarcina pica exact în seama contribuabilului, adică cetăţeanul din Hunedoara de 
a depune banii. Prin taxe şi impozite, consiliul local Hunedoara, era obligat, conform normativelor 
europene, să îl închidă pe banii proprii. Lucru care, la ora aceasta, se va face, prin votul dvs., aşa 
cum au făcut şi celelalte 68 de unităţi, să fie aprobat şi să putem accesa banii europeni necesari 
închiderii tuturor deponeelor neconforme din judeţul Hunedoara. 

Repet, dvs. ca şi celelalte 8 localităţi la care se închide deponeul, faceţi parte 
integrantă din acest proiect. Referitor la detalii tehnice şi orice alte probleme, dl. consultant Eugen 
Mitriţă vă stă la dispoziţie şi o să vă dea câteva explicaţii sumare legate de acest proiect, pentru a 
vota în cunoştinţă de cauză şi de a transmite orice problemă pe care o aveţi, cetăţenilor care sunt 
interesaţi de realizarea acestui proiect.” 

 
Dl. Eugen Mitri ţă: 
„Bună ziua, aşa cum a spus dl. Prip mai devreme, o să încerc să răspund la întrebările 

tehnice. O să încep cu terenul de la Petroşani. Acel teren este în administrarea şi în domeniul public 
al Consiliului Judeţean Hunedoara. A fost necesară implementarea acestei echipe UIP, în afară de 
ceea ce reprezintă partea tehnică este nevoie şi de partea economică şi juridică, pentru a realiza şi 
implementa, şi a ţine sub observaţie şi control tot ceea ce înseamnă proiect sistem integrat de 
gestionare a deşeurilor. Toate contractele care vor fi realizate pentru toate obiectivele în parte, 
acest lucru va trebui gestionat.” 
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Dna Mornea Maria:  
„Şi atunci A.D.I. ce atribuţii are?” 
 
Dl. Eugen Mitri ţă: 
„A.D.I. controlează la rândul ei această parte, şi de implementare şi partea de operare, 

operarea serviciilor, operarea centrului, operarea staţiilor. Toate aceste lucruri sunt în strânsă 
legătură, deoarece A.D.I. împreună cu dvs. coordonează la nivel înalt şi realizează contractele pe 
fiecare zonă în parte. Unitatea de implementare, pe baza contractului pe care dvs. de comun acord 
îl realizaţi cu operatorii, va trebui să analizeze şi să realizeze toate documentele suport necesare, 
astfel în cât, în momentul în care se raportează, se solicită bani neeligibili, bani eligibili, toate 
fondurile acestea pe care le realizează sistemul, trebuie cineva să le gestioneze. Toate aceste mici 
şi mari contracte pe care dvs. veţi da acordul. De aceea este necesară această unitate de 
implementare, pentru a realiza documentaţiile suport ale contractelor.” 

 
Dna Mornea Maria:  
„Încă o dată precizez, acest UIP, pe urmă urmează a fi preluat de A.D.I. sau de 

Consiliul Judeţean, de ce să nu fie ca şi un serviciu, eventual în cadrul A.D.I., de să facem o nouă 
structură? Care bine înţeles va fi plătită, intră la cheltuieli eligibile sau neeligibile, noi trebuie să 
contribuim cu finanţare, da? Asta este întrebarea mea.” 

 
Dl. Eugen Mitri ţă: 
„UIP –ul face parte integrantă şi este solicitat de către Uniunea Europeană, pe baza 

documentelor suport necesare implementării şi aprobării aplicaţiei de finanţare. Această echipă, în 
momentul de faţă este în subordinea Consiliului Judeţean, urmând de comun acord, trecerea lui sau 
păstrarea lui, în cadrul Consiliului Judeţean. Această echipă este solicitată de către documentele 
ghidului, şi tot ceea ce reprezintă documentele necesare aprobării aplicaţiei de finanţare.” 

 
Dl. Ioan Prip:  
„Atât A.D.I. cât şi UIP-ul sunt reglementate în Legea nr. 855, ca parte integrantă a 

oricărui sistem de finanţare. După cum bine cunoaşteţi, dvs. aveţi un A.D.I. şi pe sistemul de apă. 
Toate proiectele care s-au făcut, s-au făcut ca mijlocitor A.D.I.. Acest A.D.I. este de fapt 
reprezentantul celor 70 de unităţi din judeţul Hunedoara. El a fost creat pe Legea nr. 855…” 

 
 
Dna Mornea Maria:  
„…aste am şi spus, este reprezentantul nostru, de ce mai trebuie să angajăm încă o 

firmă…” 
 
Dl. Ioan Prip:  
„…partea de implementare a proiectului, partea tehnică, de sprijin a A.D.I. –ului, este 

la fel reglementată de legislaţia în vigoare. Proiectul acesta are două componente majore. 
Momentul când s-a ajuns la implementarea lui, faza finală la care suntem noi, semnarea 
documentului de poziţie, semnarea aplicaţiei de finanţare, 2014-2015 – implementarea lui. Toată 
finanţarea se ridică la suma de 70 milioane de euro, urmând etapa a doua 2015-2020, în care sunt 
alocaţi încă 100 de milioane de euro, pentru monitorizarea acestui sistem, vorbesc de judeţul 
Hunedoara. Ştiu că dvs. hotărâţi, aşa au hotărât şi ceilalţi, dacă merită judeţul Hunedoara sau nu 
merită să atragem o sumă colosală, care la ora aceasta noi nu beneficiem de ea. După cum aţi 
observat, în partea de cofinanţare doar 1,5% este partea noastră, eu vorbesc de cele 70 UAT-uri, 
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restul este cotă parte, Ministerul Finanţelor, undeva  în jurul cifrei de 15% şi comisia europeană 
restul de bani europeni care vin finanţaţi.” 

 
 
Dna Mornea Maria:  
„…nu spun că nu trebuie făcut lucrul acesta, trebuie făcut cu partea de economie. În 

tarifele care se regăsesc în anexă, vor fi incluse aceste costuri. Noi va trebui să întreţinem mai 
departe şi A.D.I. şi UIP-ul, în afară de faptul că vom plătim serviciile.” 

 
Dl. Ioan Prip:  
„Desigur, observaţia dvs. mă bucură, este pertinentă şi de bun augur, trebuie să 

clarificăm lucrurile acestea. Referitor la tarif, a nu se înţelege că tariful este tarif mediu dintre tarif 
rural şi tarif urban împărţit la 2. Tariful mediu se compune sub următoarea structură: tarif zone 
urbane ori populaţia din zona urbană, plus tarif zona rurală ori populaţia zonei rurale, supra 
populaţie urbană plus populaţie rurală. În anexa prezentată dvs., sunt tarifele care vor fi licitate de 
operatori, asta este partea maximă a tarifului, cu siguranţă ele vor fi sub, ca la orice licitaţie. O 
singură observaţie, care eu o las în atenţia dvs., cu siguranţă vă veţi asuma răspunderea, o să 
vedeţi aici gospodării urbane şi rurale. La nivelul municipiului Hunedoara, cum am avut întâlniri cu 
primarii din zonele respective, dvs. veţi hotărî care este zona rurală a municipiului şi care este zona 
urbană. Mă refer că sunt sate aparţinătoare sau străzi….” 

 
Dna Mornea Maria:  
„…am înţeles că 20% din deşeurile menajere din zona rurală se compostează în 

gospodărie, dat totuşi diferenţa de tarif este destul de mare.” 
 
Dl. Ioan Prip:  
„Tariful va fi unic, pe toată zona de centru din care face parte şi municipiul Hunedoara. 

Vă fac cunoscut că zona de centru cuprinde Călanul, Hunedoara, Deva, Simeria, Orăştie, Zamul şi 
comunele aferente.” 

 
Dna Mornea Maria:  
„Da, am înţeles. De ce în cap. 4 din documentul de poziţie nu avem drepturi, ci avem 

doar obligaţii?” 
 
Dl. Ioan Prip:  
„În cap. 3 scrie, dreptul de proprietate asupra bunurilor. Eu sunt de acord cu ce 

spuneţi dvs., dar dacă dvs. ne dădeaţi în timp util în scris, aşa cum au dat Călanul, Deva…dar nu 
este târziu…” 

 
Dl. Eugen Mitri ţă: 
„…documentul de poziţie, este un document pus la dispoziţie de către AM POS Mediu, 

este un document care minim ar cuprinde capitolele generale şi celelalte judeţe l-au tratat ca atare, 
în consecinţă acest document de poziţie este în primă fază, un acord de asociere, la care dvs., bine 
înţeles puteţi să vă spuneţi punctul de vedere.” 

 
Dna Mornea Maria:  
„Mai am o întrebare. Valoarea terenurilor, care intră în componenţa acestui proiect, 

este cuprinsă la contribuţie sau nu? Cum s-au stabilit.” 
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Dl. Ioan Prip:  
„Valoarea terenului de sub deponeul de la Hăşdat?” 

 
Dna Mornea Maria:  
„Exact. De la Petroşani şi cel de la Bârcea.” 
 
Dl. Ioan Prip:  
„Prin proiect, terenul respectiv trebuia pus la dispoziţie ca teren de utilitate publică, pe 

domeniul public, altfel nu se putea accesa. Vă dau un exemplu, Uricanul şi Vulcanul, care au ieşit 
din proiect, datorită faptului că nu au putut să pună la dispoziţie teren. Urmând ca Uricanul şi 
Vulcanul, cele două consilii, să-şi închidă deponeul pe costurile lor.” 

 
Dna Mornea Maria:  
„Întrebarea a fost dacă valoarea terenului, este cuprinsă ca şi contribuţie a 

deţinătorului respectiv.” 
 
Dl. Ioan Prip:  
„Nu.” 
 
Datorită discuţiilor aprinse şi a dialogurilor simultane din sală, înregistrarea audio nu 

poate reda cu acurateţe opiniile exprimate de persoanele prezente la şedinţă 
 
Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„Am o întrebare. Data trecută la şedinţă, au fost nişte întrebări din partea dl. consilieri, 

şi am sintetizat câteva dintre ele, ca să ne daţi răspuns. La art. 16, tariful dintre urban şi rural, se 
poate face un tarif unic între cele două entităţi. Cum s-a stabilit contribuţia fiecărei localităţi, pentru 
că avem în anexă contribuţii diferite, şi dacă costurile aferente cofinanţării de către primăria 
Hunedoara pot fi recuperate de către aceasta din redevenţa de la operatori, conform contractelor de 
delegare a gestiunii.” 

 
 
Dl. Ioan Prip:  
„Aţi picat pe acelaşi calapod cu Deva şi vă pot da un răspuns asemănător, pentru că 

faceţi parte din aceeaşi zonă. Contribuţia UAT-urilor la cofinanţarea proiectului a fost stabilită prin 
legislaţia în vigoare menţionate, precum şi a  numărului de locuitori a fiecărui UAT care urmează a fi 
deservit de sistemul de management integrat al deşeurilor judeţean. Investiţiile care vor fi realizate 
în proiect, cu menţiunea că pentru UAT-ul la care se va realiza investiţie pentru închiderea 
deponeurilor neconforme, aceste contribuţii sunt mai mari, în funcţie de suprafeţele care vor trebui 
închise şi reabilitate. Dacă urmăriţi în tabel, în anexa 2 din documentul de poziţie, sunt prezentate 
contribuţiile pentru UAT-uri. La Hunedoara, la Deva şi Petrila se vor închide depozitele neconforme 
cu suprafeţe diferite, suprafaţa depozitelor neconforme de la Petrila şi Hunedoara sunt mai mici ca 
şi suprafaţa depozitului de la Deva, iar la Brad nu se va închide nici un depozit neconform. Vă dau 4 
exemple. Deva, propunere de contribuţie 498.797  reprezentând 7,43%, Hunedoara, la o populaţie 
de 70.222, contribuţie 319.934 reprezentând 4,77%, Petrila contribuţie de 116.935, reprezentând 
1,74%...” 
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Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„…să înţelegem că sumele respective sunt necesare pentru închiderea acestor vechi 

gropi de gunoi…” 
 
 

 
Dl. Ioan Prip:  
„…evident. Referitor la anul întâi şi la anul doi de finanţare, sigur că dacă noi, şi sper 

să fie bine, şi în luna octombrie să putem semna contractul de finanţare, anul întâi şi anul doi fiind 
anul bugetar următor. Pentru anul viitor şi celălalt an, sunt anexate sumele, pentru a le cuprinde în 
bugetul anului viitor. Cred că am atins punctele cerute.” 

 
 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii,  la votarea 

articolelor şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.237/2013 se aprob ă în unanimitate. 
 
 
 
Dna Mornea Maria:  
 „Vă mulţumesc, doamnelor şi domnilor consilieri, declar închisă şedinţa de azi a 

Consiliului local." 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

    PREŞEDINTE,                          SECRETAR,                               ÎNTOCMIT,   
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R O M Â N I A 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 
 
 
 
 
 

MINUTA 
 

şedin ţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiulu i Hunedoara din  data de 10.09.2013 
 
 
 
 
 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea  Documentului de Poziţie (DP) privind modul 
de implementare a Proiectului „Sistem de Management Integrat al Deşeurilor în Judeţul Hunedoara” 

               Hotărârea nr.237/2013 se aprob ă în unanimitate . 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                               SECRETAR, 
                                                         Aurel Raţă-Bugnariu 


